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Thema nieuwsbrief  ‘toekomst lwoo/pro bekostiging’ 
 
Beste collega’s, 
 
Meerdere malen hebben we jullie de afgelopen jaren bericht over het verloop van de gesprekken en 
onderzoeken die er lopen over de toekomstige lwoo/pro bekostiging. Er is nieuws te melden. De 
onderzoekers hebben hun rapporten deze week opgeleverd en die zijn dinsdag 24-5-22 doorgenomen met 
de begeleidingscommissie waar Riemer Poortstra en Jan Houwing namens de Sectorraad 
samenwerkingsverbanden VO zitting in hebben. In de rapporten van KBA/Sels (voor pro) en CBS (voor 
lwoo) staan bevindingen, conclusies en adviezen van de onafhankelijke onderzoekers. In de 
begeleidingscommissie zijn geen besluiten gevallen. De leden van commissie kunnen zich vinden in de 
hoofdlijnen van rapporten.  
 
Wij hebben vanuit de Sectorraad samenwerkingsverbanden VO onze zorgen geuit over de effecten van de 
herverdeling i.c.m. stapeling van andere effecten zoals krimp. Ook bij de rekenmethodiek voor de 
eenmalige verrekening voor de ongedeelde bekostiging pro hebben we vraagtekens gezet. 
 
De rapporten staan online en zijn te vinden met de volgende links: 

• Lwoo onderzoek:  Richting een nieuw verdeelmodel voor lwoo (cbs.nl) 
• Pro onderzoek: https://www.kbanijmegen.nl/bekostiging_van_het_praktijkonderwijs.html 

De begeleidende tekst van OCW bij deze twee rapporten: 
• Het ondersteuningsbudget voor lwoo en pro wordt sinds 2016 gebudgetteerd en elk jaar verdeeld 

onder de samenwerkingsverbanden passend onderwijs. Dit gebeurt op basis van de 
leerlingaantallen op teldatum 1 oktober 2012 en is daarmee sterk verouderd.   

• In de zoektocht naar een nieuwe toekomstbestendige bekostigingssystematiek is in opdracht van 
het ministerie van OCW onderzoek gedaan naar de optie van rechtstreekse financiering van het 
praktijkonderwijs en een verkenning uitgevoerd voor een indicator om de behoefte voor lwoo in 
een samenwerkingsverband te voorspellen.  

• Inmiddels is ook in het coalitieakkoord van het kabinet Rutte IV opgenomen dat er wordt 
toegewerkt naar rechtstreekse financiering van het praktijkonderwijs met inachtneming van het 
onderzoek van KBA Nijmegen. 

• De gepubliceerde rapporten van KBA Nijmegen en het CBS bevatten losstaande adviezen over de 
bekostigingssystematiek van lwoo en pro. Deze zullen op korte termijn aan de Tweede Kamer 
worden gestuurd. 

• De volgende stap is dat de implicaties van beide rapporten op korte termijn bestuurlijk1 
besproken worden. De minister zal op basis hiervan een reactie op de rapporten aan de Tweede 
Kamer sturen. Het is daarna aan de Tweede Kamer om te bepalen wat de definitieve lijn wordt. 

• Daarna zal wijziging van de wet- en regelgeving nodig zijn om de nieuwe bekostigingssystematiek 
in te voeren. Dit zal op z’n vroegst per 2025 zijn, gezien de procedures die daarvoor moeten 
worden doorlopen.  

 
Wij willen als kerngroep Sectorraad samenwerkingsverbanden VO hierover met de leidinggevenden van de 
samenwerkingsverbanden in gesprek. Het doel is om de vragen te beantwoorden en over de opmerkingen 
die er bij zijn te maken met elkaar in gesprek te gaan.  
We geven daarvoor twee mogelijkheden (in teams). 

1. Dinsdag 28 juni – 15.00-16.30 uur 
2. Maandag 4 juli – 15.00-16.30 uur 

Je kunt je opgeven voor één van beide sessies bij het secretariaat van de Sectorraad 
samenwerkingsverbanden VO via het emailadres: kerngroepsectorraadswvvo@gmail.com (graag naam, 
samenwerkingsverband en voorkeur aangeven). We zullen jullie t.z.t. een link toesturen voor de 
bijeenkomst van voorkeur. 

 
1 Hier wordt bedoeld de bestuurlijke vertegenwoordigers van de VO raad, de AOC raad, de sectorraad PrO, 
platform VMBO’s en de Sectorraad samenwerkingsverbanden VO. De Sectorraad samenwerkingsverbanden VO 
wordt daar vertegenwoordigd door Marieke Dekkers. 
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Nog even aandacht voor het volgende.  
 
De rapporten zijn door onafhankelijke onderzoekers in opdracht van OCW opgeleverd. Er zijn geen 
besluiten bij geformuleerd door de begeleidingscommissie maar het geeft wel de richting aan zoals het 
door OCW aan de 2e Kamer wordt voorgelegd. Zoals door OCW aangegeven vindt er nog bestuurlijk 
overleg plaats en worden de rapporten daarna met adviezen voorzien aan de Tweede Kamer aangeboden. 
Het is o.i. aannemelijk dat er op hoofdlijnen aldus wordt besloten door de 2e Kamer.  
 
In de rapporten staan geen aanbevelingen voor extra maatregelen i.v.m. de herverdelingseffecten en 
effecten die optreden door stapeling (o.a. krimp). Dat was ook niet de opdracht voor de onderzoekers. 
Die eventuele extra maatregelen zullen op initiatief van OCW nog moeten worden voorgelegd. We 
verwachten daarover vanuit OCW verder overleg met de diverse partijen die nu in het overleg ook aan 
tafel hebben gezeten (Sectorraad samenwerkingsverbanden VO, de VO en AOC raad, platform VMBO’s en 
sectorraad PrO). 
 
Vragen en of opmerkingen kun je richten aan Riemer Poortstra r.poortstra@swveemland.nl of Jan 
Houwing j.houwing@swv-vo2001.nl  
 
Hartelijke groet, 
 
Marieke Dekkers, Angélica García Asensio, Jan Houwing, Riemer Poortstra en   
Myrthe Scheltema de Heere, Pieter van Dijk en Frans Jordaan 
 
 


